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 الملخص:
الشركاة ٍدفث الدراسة إلى الحعرف على دور العُانل المرجتطة ةجُدة الحدكّق الخارجي على اللّهة السُكّة للشركة، في 

الطياعّة المدرجة في ةُرضة عهان، وجحلّل أدر ٍذً العلاكة على حجم نكحب الحدكّق أجعاب الحدكّق وفحرة الاححفاظ 
اعحهدة الدراسة الحالّة على التّاىاة (، 2016 -2011( شركة عو الفحرة المهحدة نو )49ةالعهّل، جكُىث عّية الدراسة نو )

panelالملطعّة الزنيّة   dat a) ،)( ًحّخ أن التّاىاة ججهع ةّو ةّاىاة الشركة الُاحدcross-sect i on وكد جم جهع التّاىاة ،)
نو الحلارِر السيُِة الخاضة ةالشركاة. وكد جُضلث الدراسة إلى وجُد أدر نعيُي لجهّع المحغّراة المسحللة على اللّهة 

ة، ووجُد أدر نعيُي إِجاةي لكل نو حجم نكحب السُكّة، ووجُد أدر نعيُي سلتي لاجعاب الحدكّق على اللّهة السُكّ
الحدكّق، وفحرة الاححفاظ ةالعهّل على اللّهة السُكّة، كها جتّو وجُد أدر إِجاةي لكل نو رةحّة الشركة وحجم الشركة 

 على كّهحَا السُكّة، ةّيها جتّو وجُد أدر سلتي ليستة المدُِىّة على كّهحَا السُكّة. 
نكاجب الحدكّق في الاردن على الارجتاط ةهكاجب جدكّق عالمّة، ودعُة الشركاة لححري الدكة أوضث الدراسة على جشجّع 

 عيد اخحّارٍم للهدكلّو والمفاضلة فّها ةّيَم.

 جُدة الحدكّق، اللّهة السُكّة، الشركاة الطياعّة الاردىّة، ةُرضة عهان المالي.: كلهاة نفحاحّة

 The Role of Audit Quality on the market value Applied Study on the Industrial Companies Listed on the 
Amman Stock Exchange 

Abstrac: 
The study aimed to identify the role of the factors related to the quality of external auditing for Jordanian industrial 
companies listed on the Amman Stock Exchange, and to analyze the impact of this relationship on the size of the 
Audit Office. The audit fees and the period of retention of the customer. The sample of the study consisted of (49) 
companies for the years (2011-2016)  The current study on the data panel data, since the data combine the 
company's data cross-section, and the data was collected from the annual reports of companies. The final results of 
the study found that there is a significant effect on all the independent variables on the market value, the negative 
effect of the audit fees on the market value, the positive effect of both the size of the audit office and the customer 
retention period on the market value. And the size of the company over its market value, while the negative impact of 
the debt on its market value was found  
The study finally recommended encouraging audit offices in Jordan to link with international audit offices, and inviting 
companies to be careful in their choice of auditors and their differentiation. 

Keywords: Quality Audit, Market Value, Industrial Companies, Amman Stock Exchange. 
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